
POLIZIAREN AURKAKO INDARKERIA

«Europa osoko polizia-agenteek urte askotan izan dituzten indarkeria-ekintza larrienetako batzuei
egin behar diete aurre. Indarkeriaren larritasuna handitzearekin batera, areagotu egin da
indarkeria gertatzen den gertakarien maiztasuna. Ofizialen aurka armak nahita eta modu

iraunkorrean erabiltzen dira, eta lesio larriak eragiteko saiakerak ohikoak dira orain.

Herrialde askotako lege-aldaketek denbora gehiagoz lan egitera behartu dituzte polizia-agenteak,
eta ez da arraroa erasotzaile gazte eta indartsuago askoren indarkeriari aurre egiten dioten
hirurogei urteko agenteak aurkitzea. Horrek are gehiago handitzen du lesio larriak izateko

arriskua.

Herrialde guztietako polizia-agenteak Europako herritarrei buruz politikoki diseinatutako Covid
murrizketak aplikazioaren erdian aurkitu dira.

Hori ez zen egitea eskatu zuten zerbait, baina beren eginbeharra bete zuten, hori baita
Europako herritarren gehiengo handiak espero du hala egitea.

Polizia-agenteak oso jakitun dira murrizketa horiek, batzuetan, erronka handia izan direla guretzat
guztiontzat. Badakite ez direla unibertsalki onartuak eta protestak saihestezinak ziren.

Polizia-agenteek oso ondo dakite beren ekintzak zorrotz aztertu behar direla. Oso jakitun dira
egiten dutenaren kritika errealitate saihestezina dela. Politikariek berehala gaitzesten dituzte
agenda populistetan oinarritutako polizia-ekintzak, baina deprimituki itsuak eta isilak izaten
jarraitzen dute, Europako herritarrak seguru mantentzeko ahal duten guztia egiten ari diren

ofizialak pairatzen ari diren indarkeria-epidemiaren inguruan.

Eurocopek deitoratzen du berez okerra dena kondenatzen ez dutenen, baina zuzena dena egiten
dutenei laguntzen ez dietenen, nahita isiltasuna.

Europako Parlamentuan eztabaidak izan ditugu poliziek indarra erabiltzea gaitzesteko, eta zenbait
kidek ofizialei babesa adierazteko aukera baliatu zuten arren, ez dugu ikusi polizia-agenteek aurre

egin behar dioten indarkeriari buruzko eztabaidarik egin denik eta ekintzarik antolatu denik.
Horrek denok lotsatzen gaitu. Orain hori aldatzeko unea da, eta gai horri buruzko eztabaida

parlamentarioa ez da polizia-agenteek merezi dutena baino gutxiago.


